



Indigenous Sport Heroes Education Experience

FOR IMMEDIATE RELEASE
August 9, 2021

Presented by  **BLACK DIAMOND**
GROUP

MEDIA RELEASE

Indigenous Sport Heroes Education Experience Now Live

This morning, Canada's Sports Hall of Fame held a virtual preview event to launch the Indigenous Sport Heroes Education Experience, presented by Black Diamond Group. The first of its kind, this educational exhibit aims to prompt conversation about equity and inclusion, through the lens of sport, and ultimately, to reach the 450,000 educators and 5,000,000 students across Canada during the course of the seven-year initiative.

The digital multimedia exhibit, designed like chapters in a book, was released today to align with International Day of the World's Indigenous Peoples and will be available to all educators in Canada at no cost to schools in September 2021. It includes educational resources and activities ready to incorporate into classroom or online learning for Kindergarten through Grade 12 experiences.

"Canada's Sports Hall of Fame has a very important role to play in advancing peace and reconciliation and one of the ways is to tell the national story about Indigenous athletes in history... Reconciliation is about 'having good relations' and the more we know about each other and the more we work together, building on the strengths of each other, the more united and stronger Canada, 'our home and native land,' will be," said Chief Wilton Littlechild.

The digital book contains 14 chapters, one for each of the Indigenous Hall of Famers, sharing the truths and experiences of Colette Bourgonje, Alex Decoteau, Sharon Anne and Shirley Firth, Waneeq Horn-Miller, Bill Isaacs, Joe Benjamin Keeper, Chief Wilton Littlechild, Tom Longboat, Harry Manson, Alwyn Morris, Gaylord Powless, Ross Powless and Bryan Trottier. From inception, each Indigenous Hall of Famer and members of the deceased's family supported this educational resource by reading and editing the written content that was created in partnership with Literacy for Life, Aboriginal Sport Circle and two contracted professional writers. All 14 Hall of Famers have a valued collection of artefacts, photographs and some have accompanying video content that they gave permission to use as part of this initiative. There are additional chapters on the creation and winners of the Tom Longboat Award and Indigenous Games featuring the Arctic Winter Games, North American Indigenous Games and the World Indigenous Games.

"We listened and were deeply impacted by the experiences of the Indigenous Hall of Famers and knew that these stories can and will have a significant impact on youth across Canada, Indigenous and non-Indigenous. This is where we, Canada's Sports Hall of Fame, can utilize our platform to amplify Hall of Famers' voices, to connect with schools across the country and to really start making a difference at the grassroots level," said Cheryl Bernard, President and CEO of Canada's Sports Hall of Fame.

The Indigenous Sport Heroes Education Experience can be accessed via this link: www.indigenousheroes.ca. This important initiative was made possible by the support and contributions of several sponsors and partners including AMJ Campbell, WestJet, Sportsnet, Black Diamond Group, Southern Alberta Institute of Technology (SAIT), Rogers Communications Canada Inc., Bank of Montreal, Calgary Flames Foundation, Canadian National Railway Company, Cannonbury Foundation, Enbridge Inc., Mark Smith & Family, Mawer, Shell – Foothills Legacy Fund, Digital Commerce Bank, Pacific Canbriam Energy, Strad Inc., TC Energy, TC Energy – Build Strong, Scotiabank, Trans Mountain, R. Howard Webster Foundation, TSN, CBC, Aboriginal Sport Circle, Canadian Heritage, Critical Mass, Chinook Lodge Resource Centre (SAIT), John McMullen, Martin Family Initiative and Quantum Media House.

About Canada's Sports Hall of Fame

Canada's Sports Hall of Fame is a registered charitable organization and has been a vital cultural institution in Canada for more than 65 years. As Canada's only national museum of sport, the organization's focus is on recognition, education, curation, and thought leadership with an emphasis on educating youth on the values, history and culture of sport in this country. These four pillars help to support and celebrate Canada's sport heroes who have reached the pinnacle of their careers and are going "beyond the win" and making monumental contributions to our society. Nearly 700 Hall of Famers have been inducted into Canada's Sports Hall of Fame since its establishment in 1955, and as of 2019, the Order of Sport, Canada's highest sporting honour, is awarded as part of Induction to Canada's top athletes and builders for their ongoing role in building Canada through sport.

[Click here](#) to view the media kit. [Click here](#) for more information and resources. To schedule interviews, please contact:

Marnie Krell
Director, Communications
E: mkrell@cshof.ca

PRESENTING SPONSOR



GOLD SPONSOR



SILVER SPONSORS



Mark Smith
& Family



BRONZE SPONSORS



FRIEND SPONSORS



PARTNERS IN RECOGNITION



Chinook Lodge
Resource Centre (SAIT)

John McMullen



NATIONAL CHAMPIONS





Héros sportifs autochtones
Une expérience éducative

POUR DIFFUSION IMMEDIATE
9 août 2021

présenté par  BLACK DIAMOND
GROUP

Communiqué de presse

Héros sportifs autochtones : une expérience éducative maintenant disponible

Ce matin, le Panthéon des sports canadiens a organisé un événement virtuel donnant un aperçu en avant-première pour lancer Héros sportifs autochtones : une expérience éducative, présentée par Black Diamond Group. Première exposition éducative en son genre, elle vise à susciter des conversations sur l'équité et l'inclusion à l'aide du sport, et ultimement, à toucher 450 000 enseignants et 5 millions d'étudiants, partout au Canada, au cours d'une initiative d'une durée de sept ans.

L'exposition virtuelle et multimédia, conçue comme les chapitres d'un livre, a été mise en ligne aujourd'hui, à l'occasion de la Journée internationale des peuples autochtones et sera disponible gratuitement à tous les enseignants et toutes les écoles du Canada dès septembre 2021. Elle comprend des ressources et des activités éducatives prêtes à être intégrées à l'apprentissage en ligne ou en salle de classe, de la maternelle à la 12^e année.

« Le Panthéon des sports canadiens a un rôle très important à jouer dans la promotion de la paix et de la réconciliation au Canada, notamment en partageant le récit des athlètes autochtones et en soulignant qu'ils font partie de notre histoire à tous. La réconciliation, c'est arriver à établir des relations harmonieuses. Plus on en apprend au sujet des autres et plus on travaille ensemble en utilisant nos forces, plus le Canada, "terre de nos aïeux", sera fort et uni » a commenté Chef Wilton Littlechild.

Le livre numérique comprend 14 chapitres, soit un pour chacun des membres autochtones du Panthéon. Il partage les vérités et les expériences de Colette Bourgonje, Alex Decoteau, Sharon Anne et Shirley Firth, Waneek Horn-Miller, Bill Isaacs, Joe Benjamin Keeper, Chef Wilton Littlechild, Tom Longboat, Harry Manson, Alwyn Morris, Gaylord Powless, Ross Powless et Bryan Trotter. Depuis les débuts de ce projet, chaque membre autochtone du Panthéon ainsi que des membres de la famille de ceux qui sont décédés ont appuyé cette ressource éducative en lisant et en apportant des corrections au contenu écrit qui a été créé en collaboration avec Literacy for Life, le Cercle sportif autochtone et deux rédacteurs professionnels embauchés pour ce projet. Chacun des 14 membres du Panthéon possède une collection précieuse d'artefacts et de photos et certains d'entre eux ont également des contenus vidéo dont ils ont autorisé l'utilisation dans le cadre de cette initiative. Le livre numérique comprend également des chapitres consacrés à la création et aux lauréats des prix Tom Longboat, ainsi qu'aux Jeux autochtones, notamment les Jeux d'hiver de l'Arctique, les Jeux autochtones de l'Amérique du Nord et les Jeux mondiaux autochtones.

« Nous avons écouté et avons été profondément marqués par les expériences des membres autochtones du Panthéon et nous savions que ces récits pouvaient avoir et auraient un effet important sur les jeunes Canadiens partout au pays, qu'ils soient autochtones ou non. Voilà pourquoi le Panthéon des sports canadiens utilise sa plateforme pour amplifier la voix des membres autochtones du Panthéon, pour tisser des liens avec les écoles du pays et pour commencer à vraiment faire une différence au niveau local » a déclaré Cheryl Bernard, présidente et directrice générale du Panthéon des sports canadiens.

Héros sportifs autochtones : une expérience éducative est disponible au lien suivant : www.indigenousheroes.ca. Cette initiative importante a été rendue possible grâce à l'appui et aux contributions de plusieurs commanditaires, y compris AMJ Campbell, WestJet, Sportsnet, Black Diamond Group, Southern Alberta Institute of Technology, Rogers Communications Canada Inc., la Banque de

Montréal, la Fondation des Flames de Calgary, la Compagnie des Chemins de fers nationaux du Canada, Cannonbury Foundation, Mark Smith et famille, Shell, Shell – Foothills Legacy Fund, Digital Commerce Bank, Pacific Canbriam Energy, Strad Inc., TC Énergie, TC Énergie – Bâtir Solide, la Banque Scotia, Trans Mountain, R. Howard Webster Foundation, TSN, la Société Radio-Canada, le Cercle sportif autochtone, Critical Mass et Chinook Lodge Resource Centre (SAIT), John McMullen, Martin Family Initiative et Quantum Media House.

-30-

À propos du Panthéon des sports canadiens

Le Panthéon des sports canadiens est un organisme de bienfaisance enregistré qui, depuis plus de 65 ans, joue un rôle essentiel au Canada à titre d'institution culturelle. À titre de seul musée national du sport au Canada, notre organisme se concentre sur la reconnaissance, la sensibilisation, la conservation et le leadership intellectuel, avec le souci particulier d'inculquer à la jeunesse les valeurs, l'histoire et la culture du sport dans notre pays. Ces quatre piliers aident à soutenir et à célébrer les héros et les héroïnes du sport qui ont atteint l'apogée de leur carrière et qui vont « au-delà de la victoire » pour apporter une contribution exceptionnelle à notre société. Le Panthéon des sports canadiens a intronisé près de 700 membres depuis sa création en 1955. Quant à l'Ordre du sport, le plus grand honneur sportif au Canada, il est décerné depuis 2019 aux athlètes, bâtisseurs et bâtisseuses d'excellence au moment de leur intronisation pour souligner leur rôle continu dans l'édification du Canada au moyen du sport.

[Cliquez ici](#) pour télécharger le kit média. [Cliquez ici](#) pour des informations additionnelles et de ressources. Pour organiser des entrevues, veuillez communiquer avec :

Marnie Krell
Directrice, Communications
E: mkrell@cshof.ca

